
Eugen Teodorovici a afirmat că o
asumare a răspunderii Guvernului pe
legea bugetului de stat este
neconstituţională. Fostul ministru al
Finanţelor aminteşte de o decizie a
CCR din anul 2010 potrivit căreia a
fost neconstituţională asumarea
răspunderii Executivului pe Legea
educaţiei. „Angajarea răspunderii pe
legea bugetului de stat, din punctul
nostru de vedere, este
neconstituţională. Asta o spun pentru
că există o decizie a CCR nr.
1431/2010 asupra cererii de
soluţionare a conflictului de natură
constituţională dintre Parlament şi
Guvern. După cum ştim, în anul 2010,
Guvernul PD la vremea respectivă,
din care făcea parte şi PNL, îşi angaja
răspunderea pe Legea educaţiei. În
urma contestării de către PSD a
acelei răspunderi, CCR a decis că
angajarea răspunderii asupra unui
proiect este neconstituţională,
considerând că ocolirea procedurii de
dezbatere a proiectului de lege, atât
în comisiile de specialitate din
Parlament, cât şi în plenul fiecărei
Camere a Parlamentului şi recurgerea
la o asumare a răspunderii nu îşi
găseşte o motivare”, a declarat Eugen
Teodorovici, într-o conferinţă de presă
susţinută duminică la sediul PSD. 

Social-democratul a mai spus că
Executivul trebuie să respecte în mod
obligatoriu un calendar privind
adoptarea bugetului de stat pe anul
viitor. „Dacă ne uităm la calendarul pe
care ar trebui să îl respecte Guvernul
privind proiectul de buget, să nu uităm

că sunt mai multe etape
premergătoare, obligatoriu a fi
parcurse, de la prezentarea în mod
public a acestui buget, pentru o
dezbatere corectă, avizele necesare,
discuţia şi avizul în CSAT, avizul în
Consiliul Economic Social şi discuţiile
în comisiile din Parlament şi ulterior
votul în plenul reunit”, a concluzionat
Teodorovici.

Guvernul încă nu a stabilit dacă
va trimite Legea bugetului de stat pe

anul 2020 Parlamentului, spre
adoptare, sau îşi va asuma
răspunderea pe actul normativ. În
schimb, Ludovic Orban a afirmat că
vrea ca bugetul să fie adoptat până la
finalul anului. Executivul va efectua
însă, luni, o rectificare bugetară ca să
realimenteze fondul de rezervă al
Guvernului pentru efectuarea plăţilor
care să asigure cheltuielile de
funcţionare pentru autorităţile locale, a
anunţat premierul.
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Un senator va propune USR să
retragă sprijinul Guvernului

Senatorul Florina Presadă a anunţat că va
propune Comitetului Politic al USR
retragererea sprijinului acordat Cabinetului
Orban, dacă Executivul nu ia măsuri
săptămâna viitoare pentru revenirea la
alegerea primarilor în două tururi şi asupra
OUG pentru eliminarea pensiilor speciale din
Codul administrativ. „Am să propun
Comitetului Politic al USR retragerea sprijinului
acordat Guvernului PNL Orban dacă acesta, în
săptămâna care vine, nu anunţă o măsură
clară de revenire la alegerea primarilor în două
tururi şi ordonanţă de urgenţă pentru
eliminarea pensiilor speciale pentru primari din
Codul Administrativ”, a scris Florina Presadă,
duminică, pe Facebook. Senatorul USR
reproşează că partidul are un acord cu PNL pe
aceste două teme, însă liberalii nu au făcut
nimic concret în acest sens. „Avem un acord
cu PNL iar pe aceste două chestiuni nu am
văzut nimic concret până acum. Timpul trece
iar în curând va fi prea târziu: pensiile speciale
pentru primari intră în vigoare de la 1 ianuarie
2020, iar comunităţile locale au nevoie de
primari aleşi în două tururi, nu de baroni locali.
Iubeşte România cu ochii deschişi!”, a conchis
Presadă.

A crescut procentul din
impozitul pe venit care intră în
bugetele locale

Deputatul PNL Angelica Fădor a afirmat
că Guvernul a luat măsura de a majora, de la
60% la 64%, procentul din impozitul pe venit
care se duce direct în bugetele locale, decizia
fiind luată în urma propunerilor făcute de
Asociaţia Municipiilor şi de către alte autorităţi
locale. „Autorităţile locale vor beneficia de
creşterea surselor directe de venit la bugetul
local. Astfel, Guvernul PNL a decis să crească,
de la 60% la 64%, procentul din impozitul pe
venit ce se va vărsa direct în bugetele locale.
Executivul a luat această hotărâre în urma
propunerilor venite de la Asociaţia Municipiilor
şi de la alte autorităţi locale cu scopul de a
întări autonomia locală. În acest context al
măririi surselor de venit, subliniez că
adoptarea proiectului de lege referitor la
plafoanele bugetare pentru 2020, prin
angajarea răspunderii, a fost necesară pentru
că în baza lui urmează să fie adoptat bugetul
de stat pentru anul următor şi, ulterior,
adoptate bugetele locale”, a declarat Angelia
Fădor, printr-un comunicat remis presă
duminică. 

Ministerul Justiţiei va promova
desfiinţarea Secţiei speciale

Cătălin Predoiu a participat la reuniunea
organizată cu prilejul împlinirii a 15 ani de la
înfiinţarea DIICOT, unde a precizat că
Ministerul Justiţiei va promova desfiinţarea
SIIJ pentru motivele pe care le-a prezentat
public şi a atras atenţia că şeful CSM trebuie
ales cu majoritate, nu la limită. Acesta a
abordat, în discursul său, şi Secţia pentru
Investigarea Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ).
„Ministerul Justiţiei va promova desfiinţarea
SIIJ, pentru motive pe care le-a arătat public în
numeroase ocazii, inclusiv pentru cele care ţin
de opţiunile magistraţilor consultaţi şi criticile
formulate în rapoartele de ţară”, se mai arată
în sursa citată.

Ministerul Justiţiei consideră că ar fi
„extrem de pozitiv”, ca viitorul preşedinte al
CSM să fie ales în urma unei majorităţi
generate de magistraţii din plenul CSM, nu
determinat la limită pe baza unui vot hotărâtor
al unui factor politic reprezentat în CSM de
Ministrul Justiţiei.

Pe scurt. Eugen Teodorovici:

Asumarea răspunderii Guvernului pe
legea bugetului este neconstituţională

Mai mulţi preşedinţi ai
organizaţiilor USR solicită organizarea
unui Congres în luna februarie a
anului viitor, după scandalul iscat în
urma excluderii din partid a Olimpiei
Ardelean, potrivit unui mesaj pe
grupul intern de Facebook al
formaţiunii. „Un Congres care ne
întăreşte. Fără îndoială, spiritul
deciziei de miercuri a creat o enormă
îngrijorare în USR. Deşi este nevoie
de mai multă rânduială internă, e tot
mai evident că aceasta nu poate fi
instalată discreţionar cu bâta”,
precizează un lider de organizaţie,
într-un mesaj pe grupul intern al
formaţiunii numit „Poiana lui Iocan”,
obţinut de MEDIAFAX. Liderul filialei
USR mai spune că decizia de miercuri
a Biroului Naţional de a o exclude din
partid pe Olimpia Ardelean este un
mare pas în spate pentru construirea
unei formaţiuni reintegrate. Astfel, el
propune organizarea unui Congres
cât mai curând posibil „Veţi spune că
există alte priorităţi - alegerile locale,
desemnarea candidaţilor, negocierile
cu PLUS etc. Aceste urgenţe ar fi
trebuit deja să prevaleze. Însă drumul
ales al ciomăgelii interne este deja un
drum deviant care ne costă enorm în
ochii publicului şi al colegilor noştri. În

aceste circumstanţe, reîntoarcerea la
drumul reconstrucţiei trebuie să
includă un nou Congres. Cum ştiţi, e

nevoie de iniţiativa a o treime din
filialele judeţene USR pentru a-l face
să se întâmple. Treimea disponibilă
deja există. Veniţi cu toţii alături de noi
să reconstruim”, a conchis liderul unei
filiale USR.
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Reacţiile la postare liderului filialei

USR au fost diverse. Unii membri ai

partidului susţin că este democratică
organizarea unui Congres. „În
momentele de «cumpănă plitică»,
democratic este să te întorci către
popor. Într-un partid, democratic este
să faci un Congres”, comentează un
membru al USR. Altcineva atrage
atenţia că era absolut necesar un
Congres, după rezultatele alegerilor
prezidenţiale la care Dan Barna s-a
clasat pe locul al treilea. „O nouă
conducere era imperios necesară
încă de la finalizarea alegerilor
prezidenţiale. Nu s-a putut prin gesturi
de onoare ca în ţările civilizate, să se
facă prin Congres extraordinar”, a
scris cineva pe grupul intern de
Facebook. O altă persoană spune că
Olimpia Ardelean nu trebuia exclusă
din USR, ci să existe sancţiuni
aplicate gradual, deoarece cazul nu
era unul grav. Altcineva îi ironizează
pe colegii care sprijină ideea unui
Congres, transmiţându-le să aibă grijă
să nu dea în „congrestită”. De
asemenea, alt membru al USR îi
trimite la culcare pe cei care doresc
Congres. „La culcare toată lumea. Nu
mai visaţi funcţii şi cai verzi pe pereţi.
Mai munceşte cineva în ţara asta sau
toţi sunteţi «politicieni»?”, a mai scris
un membru USR.

„Drumul ales al ciomăgelii interne e unul deviant“

Mai mulţi lideri din USR cer Congres în februarie


